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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az interpelláció címe: "Mikor enyhítik a legnehezebb sorban élők terheit?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Többnyire a legrosszabb anyagi helyzetben élőket sújtja az alapvető élelmiszereket érintő magas
áfa,  ezért  a  Jobbik  az  ide  tartozó  áfakulcsot  egységesen  5  százalékra  csökkentené,  majd  az
árcsökkenést egy monitoring-rendszerrel biztosítaná. Ugyanis eddig az volt a tapasztalat – például a
sertéshús estén-, hogy hiába csökkentették az adót, az csak ideig-óráig jelentett valódi árcsökkenést.
Sertéscombot például annak ellenére is 16 százalékkal drágábban vehetünk meg a boltokban, hogy
2015-ben  5  százalékra  csökkentették  az  áfát.  A  monitoring-rendszer  azt  figyelné,  hogy  az
áremelések  mögött  található-e  valós  piaci  folyamat  (bérfejlesztés  vagy  egyéb  hatás)  vagy
egyszerűen a termelők megdrágítják a termékeket, visszaállítva a kedvezmény nélküli árakat.

A tipikus vásárlói kosárban évek óta most mérték a legmagasabb növekedéseket, és éves szinten tíz
százalék  körüli  drágulás  várható  a  nehéz  sorsú honfitársaink  és  a  nyugdíjasok által  jellemzően
vásárolt alapvető élelmiszerek területén. Mivel a kormány egyes áfacsökkentő intézkedései eddig
sajnos  nem  hoztak  átütő  sikert  (a  halfogyasztás  például  az  alacsonyabb  árak  ellenére  sem
növekedett  érdemben),  adódik  a  kérdés:  milyen  területen  támogat  a  kormányzat  további
enyhítéseket, illetve mennyiben fogadja el a Jobbik teljes körű, az alapvető élelmiszereket érintő
javaslatát?

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel,

Z. Kárpát Dániel

Jobbik Frakció
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